
 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 539 (Alm. del), som Folketingets 

Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 15. maj 2024. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Stinus Lindgreen (RV). 

 

Spørgsmål nr. 539:  

”Hvordan vurderer ministeren behovet for en ny europæisk Action Plan for sjældne 

sygdomme som diskuteret på EPSCO-møde i december 2022?” 

 

Svar: 

Jeg kan forstå, at der på EPSCO-mødet i december 2022 blev orienteret om den 

tjekkiske formandsskabskonference om sjældne sygdomme, som blev afholdt den 25. 

og 26. oktober 2022, og at der ikke var tale om en egentlig drøftelse af en ny 

europæisk Action Plan. 

 

Da både konferencen og EPSCO-mødet blev afholdt før min tid som minister, er det 

derfor svært for mig at vurdere det konkrete indholde fra disse møder.  

 

Regeringen arbejder generelt for at sikre, at danske interesser og prioriteter bliver 

repræsenteret bedst muligt i arbejdsprogrammet for den nye Europakommission for 

2024-2029.  
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